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10 jaar geleden organiseerde Accountancynieuws haar eerste ronde tafel over ICT. Brandende vraag toen was de discussie ‘best of 
breed versus één geïntegreerde oplossing’. Na tien jaar is deze discussie nog steeds actueel. Zij het, dat er inmiddels software be-
schikbaar is die het mogelijk maakt om behoorlijk wat pakketten aan elkaar te koppelen. In 2005 stond de cloud nog in de kinder-
schoenen. In 2015 zetten accountants – misschien nog schoorvoetend – hun stappen op het gebied van data-analyse. Over één con-
clusie zijn de gesprekspartners van nu het van harte met elkaar eens. De vraag die je stelt voordat je kiest voor software moet zijn: 
wat wil je nu eigenlijk zijn als kantoor?

‘Per saldo bepaalt de mens 
nog steeds een groot deel 
van de accountantsinput’

Ronde tafel ICT: Wilco Kraaij, Henk Aardoom, Ingeborg Walbrecht, Louis 
van Garderen, Michiel Wijma, Bas van der Veldt
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men aan 5 fiscale systemen- te vervangen 

door 9 halve, die aansluiten en aftakken 

op één platform. ’

Ingeborg Walbrecht: ‘Nog steeds is het zo 

dat wanneer je verschillende applicaties 

met elkaar wilt laten praten, dat je daar 

een specialist voor moet inschakelen. Het 

is niet zo dat het integreren van verschil-

lende software ‘plug and play’ is.

Louis van Garderen: ‘Wanneer je het artikel 

van tien jaar geleden leest, denk je: we 

zijn nog geen fluit opgeschoten. Toen ik 

anderhalf jaar geleden voor mezelf be-

gon, ben ik bij alle partijen langs ge-

weest. Wat mij opviel is dat het vrijwel 

allemaal aparte containers zijn. Accoun-

tants denken weer vaak vanuit produc-

ten en diensten: controles, wij doen ad-

visering of wij doen fiscale aangiften. 

Het is wel handig dat er ergens een 

vorm van integratie is, maar er wordt 

nog steeds driftig op los getypt en gege-

vens worden gewoon opnieuw inge-

voerd. Ik kwam daar ook niet uit en 

durfde ook niet te kiezen voor één pak-

ket. Het blijft allemaal een suboptimale 

oplossing. Uiteindelijk hebben we er-

voor gekozen – als niet-automatiseerder 

– om ons eigen platform met behulp van 

Sharepoint te ontwikkelen en daar op te 

stekkeren. Daar heb je natuurlijk wel au-

tomatiseringskennis voor nodig, maar 

die hebben we wel. Blijkt ook heel aar-

dig te werken. Als klein kantoor met 

weinig armslag neemt het een behoor-

lijk deel van het probleem weg. Ik kies 

niet voor oplossingen die mij dwingen 

in een bepaald format waar ik als ac-

countant-ondernemer uit wil blijven. Ik 

wil mijn eigen, unieke identiteit.’

Wilco Kraaij: In Nederland hebben we 

misschien 50 echte serieuze softwarele-

veranciers. Het is vrijwel ondoenlijk om 

voor al die pakketten koppelingen te 

bouwen. Dat is onbetaalbaar. Pas wan-

neer je een partij in het midden hebt 

waarmee je kan koppelen, dan krijg je 

een andere dimensie. Dit verander je niet 

zo lang je cloudje-touwtje moet koppelen 

tussen verschillende pakketten en leve-

ranciers. Daarom blijft de discussie best 

of breed versus geïntegreerd actueel.

Bas van der Veldt: ‘Accountant, waarom heb 

je 5 pakketten? Waarom kies je niet? Veel 

accountants zitten in een plaggenhut en 

wij schetsen hun een villa. Ze zeggen ‘nee’ 

tegen de villa, omdat het kasteel er nog 

niet is. Tien jaar geleden kwamen de por-

tals, die worden niet veel gebruikt. Wij be-

dienen zowel accountancy als bedrijfsle-

ven. Het bedrijfsleven heeft portals en 

workflow massaal geaccepteerd en loopt 

ver vooruit op de accountancy.’ 

Ingeborg Walbrecht: ‘Accountants zijn nog 

vaak een heel traditionele doelgroep. Wij 

maken tools die een accountant helpen 

om geautomatiseerd een aantal zaken te 

controleren, dat is een lastig te verkopen 

product. Als een accountant iets geauto-

matiseerd kan doen, waarom kiest hij er 

dan toch voor om dit handmatig te doen? 

Waarom worden bankkoppelingen in 

veel gevallen niet gebruikt? In het be-

drijfsleven ligt dit andersom.’

Generaties
En dan ontstaat de discussie over de ge-

neraties binnen het kantoor. Houdt de 

oudere generatie de vernieuwingen te-

gen? Henk Aardoom vindt van wel. Louis 
van Garderen is het met hem oneens. 

‘Ook de jonkies hebben last van tunnel-

visie. Er wordt enorm regelgedreven ge-

dacht.’ En blijkbaar wordt dat nog 

steeds overgebracht op de nieuwe gene-

raties accountants. Van Garderen vindt 

dat jammer, want het leidt tot discussies 

of je bijvoorbeeld controle- en samen-

stelwerkzaamheden bij grotere onderne-

mingen wel mag combineren. Dat mag, 

mits de accountant maatregelen neemt 

om de onafhankelijkheid van zijn con-

trole te garanderen. ‘Juist in dat seg-

ment liggen veel vragen waar een ac-

countant op kan acteren.’

UNIT4 heeft net een onderzoek 
gepubliceerd. Daarin wordt ge-
steld dat accountants de jaarreke-
ning nog steeds als een belangrijk 
visitekaartje zien.
Wilco Kraaij: ‘Klopt, meer dan 45% van de 

accountants ziet dat nog steeds zo. Dat is 

misschien wel jammer. Je als accountant 

ontwikkelen van samenstellen en contro-

leren naar proactief diensten aanbieden 

is bijna 180 graden omdraaien. Dat is niet 

eenvoudig en dat zien we nog niet overal 

gebeuren!’

Michiel Wijma: ‘Toch zie ik wel een kente-

ring. De eerste klanten die wij hadden in 

2011 waren klanten die nog niet gedigita-

10 jaar geleden woedde de discus-
sie: best of breed versus geïnte-
greerd. Is dat een achterhaalde 
discussie?
Bas van der Veldt: ‘Bestaat nog steeds! Je 

kunt heel veel kunt integreren. Wij gaan 

daar ook ver in door ook fiscaal aan te 

bieden. UNIT4 doet dat ook. Ik heb het 

stuk van 10 jaar geleden nog eens gele-

zen en we zijn niet veel opgeschoten. 

Ook niet op het gebied van standaarden 

helaas.’

Henk Aardoom: ‘Het was toen een discus-

sie omdat het integreren van best of 

breed-toepassingen toen veel moeilijker 

was. Maar nu is dit dankzij koppelingen 

een stuk eenvoudiger. De meeste pakket-

ten hebben goede interfaces om dat te 

doen, ook AFAS biedt dat. Dat is ook de 

reden van ons Alley-Oop-initiatief. Ik ge-

loof dat het mogelijk is om 20 ingewik-

kelde koppelingen – 4 rapportagesyste-
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uiteindelijk zit er altijd ergens een kop-

peling tussen de diensten en de uren 

die je levert. Dat kun je doorbreken, 

maar per saldo bepaalt de mens nog 

steeds een groot deel van de accoun-

tantsinput. Dat is niet de oplossing. Ik 

denk dat het veel meer moet gaan over: 

hoe bouw je een relatie op met de 

klant? Wat voor afspraken maak je? Dat 

heeft met verwachtingen te maken, veel 

minder met uurtarieven.’

Ethiek
Wanneer de discussie over verwachtin-

gen gaat en dat accountants daar anders 

en beter op in zouden moeten spelen, 

legt Bas van der Veldt de bal weer even 

terug bij accountants en brengt hij het 

onderwerp ethiek in. 

Bas van der Veldt: ‘Daar wil ik wel een dis-

cussie over voeren. Wij krijgen van kan-

toren het verzoek om in de urenmodule 

een ‘maal 2’ knop in te bouwen. En ‘Oh 

niet meer te wachten totdat je de gege-

vens aangereikt krijgt. Elektronisch fac-

tureren, bankkoppelingen en scanop-

lossingen maken het mogelijk om veel 

meer op de data te zitten en die nieuwe 

rol in te vullen.’

Zijn accountants nog te veel op de 
oude manier bezig door producten 
te vertalen in het aantal uren dat je 
erin stopt?
Louis van Garderen: ‘Ik weet niet of dat 

het nu is. Als een accountant een stevi-

ge rekening stuurt, maar wel elke 

maand aan tafel zit en vertelt van: ‘Ik 

weet niet wat jullie volgend jaar van 

plan zijn, maar ik zie een aantal ont-

wikkelingen waarvan ik mij afvraag….’ 

Dan hoor ik ondernemers daar niet 

over. Want hoe je het wendt of keert, 

liseerd waren. Het ging om de schoenen-

dozen. Wij leverden een samenstelappli-

catie zonder accountantsrapport. Dat 

kon echt niet, het accountantsrapport 

moest erbij en dat hebben we er toen in-

gebouwd. Nu komen we bij de innovatie-

ve kantoren en die willen een stap zetten. 

Die willen koppelen, door kunnen klik-

ken. Die willen een super geautomati-

seerde straat en dat accountantsrapport, 

dat mag wel weg. Ik zie bij accountants-

kantoren, ook bij de grotere, bewegingen 

ontstaan waarbij alleen nog maar wordt 

gedacht in (bank)koppelingen, in snel en 

effectief doen wat je moet doen met een 

gedegen dossier eronder. En dat zijn de 

klanten waar wij ons heel wel bij voelen.’

Is accountancy niet gewoon een 
branche als elke andere? Met 
vooroplopers, volgers en achter-
blijvers? 
Ingeborg Walbrecht: ‘ICT maakt het wel 

mogelijk om de slag te maken. Je hoeft 

Wilco Kraaij is sinds 7 jaar verant-

woordelijk voor de productstrategie 

van UNIT4 Accountancy. Hij heeft 

een aantal jaren in de accountancy 

gewerkt. 10 jaar geleden was hij do-

cent management en organisatie en 

maakte van daaruit de overstap 

naar UNIT4. ‘Niet cloudje-touwtje 

koppelen, maar een geïntegreerde 

aanpak.’ 

Henk Aardoom: ‘Ik geloof 
dat het mogelijk is om 20 

ingewikkelde koppelingen 
– 4 rapportagesystemen 

aan 5 fiscale systemen - te 
vervangen door 9 halve, die 
aansluiten en aftakken op 

één platform.’

Bas van der Veldt: ‘Wij krij-
gen van kantoren het ver-
zoek om in de urenmodule 

een ‘maal 2’ knop in te 
bouwen… Is dat ethisch? 

Nee!’

Wilco Kraaij: ‘In dit tijdperk 
kan een computer 100.000 
keer sneller en beter digi-
tale data analyseren dan 
dat een mens dat kan.’

Henk Aardoom werkt bij Full Finan-

ce Consultants als IT-consultant. Hij 

is 25 jaar actief op het raakvlak ac-

countancy en automatisering. Een 

nieuw initiatief van hem is Alley-Oop, 

een softwareonafhankelijk work-

flowsysteem voor accountantskanto-

ren. ‘20 jaar geleden liep de techniek 

achter op de accountants, nu is dat 

andersom.’

Bas van der Veldt is algemeen direc-

teur bij AFAS. 10 jaar geleden was hij 

directeur productontwikkeling bij 

AFAS en als enige in dit gezelschap 

was hij 10 jaar geleden aanwezig bij 

de eerste ronde tafel van Accountan-

cynieuws. ’Ik ben er trots op dat wij 

een van de weinige echte Nederland-

se grotere softwarebedrijven zijn.’ 
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ja, kun je het zo maken dat de uren voor 
een klant ook op een andere klant kun-
nen worden weggeschreven?’ Is dat 
ethisch? Nee!
Onze accountant zei begin dit jaar te-
gen ons: ‘Als jullie nu eens een brieven-
bus-BV’tje op Curaçao openen. Intel-
lectueel eigendom verplaatsen en een 
verrekeningssysteem opzetten: Google, 
Microsoft ze doen het allemaal, scheelt 
jullie als aandeelhouders dik 300.000 

euro per jaar.’ Wij hebben daar ‘nee’ 
tegen gezegd! Hoe ethisch is een ac-
countant die een werkkapitaalonder-
zoek doet bij zijn klant en roept: je 
moet bovenop je debiteuren zitten en je 
moet je crediteuren zo laat mogelijk be-
talen? Hoe MVO zijn dat soort advie-
zen? Wanneer is men bereid om op te 
staan en te zeggen dat je als bedrijf ook 
principes moet hebben? Wij krijgen 
soms de raarste verzoeken om onze 
software aan te passen: toch even de 
minimumlooncontrole kunnen uit-
schakelen? Wij zijn er trots op princi-
pes boven geldelijk belang te stellen. 
Slaap je wel zo rustig op.’

Uitdagingen
Uitdagingen zijn er genoeg. Daar is ie-
dereen aan tafel het over eens. Bij de 
softwareleveranciers ligt de uitdaging 
om software gebruiksvriendelijker te 

Ingeborg Walbrecht is product mar-

ketingmanager accountancy bij Vis-

ma en heeft inmiddels bij Visma 10 

jaar ervaring in het automatiseren 

van accountantskantoren, 10 jaar 

geleden was zij onder leiding van 

Fou-Khan Tsang management con-

sultant bij Mazars. Zij begon haar 

carrière bij Exact. ‘Accountants mo-

gen wel wat meer ondernemer-

schap tonen.’ 

Louis van Garderen RA, heeft zijn 

eigen accountantskantoor 

JOINSON&SPICE. Hij kiest voor de 

niches: technologie, media en ICT. 

Zijn kantoor doet zowel audit als 

compliance. 10 jaar geleden was hij 

een van de vijf partners van een lo-

kaal kantoor dat – vanwege de 

komst van de WTA – aan het fuseren 

was met Mazars. ‘Ik geloof erg in 

themakantoren en ik heb iets met 

technologie.’ 

Michiel Wijma is van Make Life Ea-

sier, hij is the new kid on the block. 

Softwareleverancier MLE bestaat 

volgend jaar 5 jaar en maakt twee 

producten: MLE controle en MLE 

samenstel. 10 jaar geleden werkte 

hij bij een Big Four-kantoor in de 

adviespraktijk aan digitaliserings-

projecten bij klanten. Daar werd 

toen een voorloper van MLE con-

trole ontwikkeld, dit werd later ver-

vangen door een internationaal uit-

gerold pakket. ‘Wij mochten en 

konden met de opgedane ervaring 

software voor de accountancymarkt 

gaan ontwikkelen. Dat hebben we 

gedaan en ik heb er erg veel ple-

zier in om de professional weer 

centraal te stellen.’ 

Ingeborg Walbrecht: 
‘Waarom worden bankkop-

pelingen in veel gevallen 
niet gebruikt? In het be-

drijfsleven ligt dit anders-
om.’

Michiel Wijma: ‘Ik zie bij 
accountantskantoren, ook 
bij de grotere, bewegingen 

ontstaan waarbij alleen 
nog maar wordt gedacht in 
(bank)koppelingen, in snel 

en effectief doen wat je 
moet doen.’

maken. Heel Nederland is inmiddels 
gewend aan elektronisch bankieren. 
Smartphones zorgen ervoor dat ieder-
een overal toegang heeft tot zijn digita-
le wereld zonder dat iemand de ge-
bruiksaanwijzing hoeft te bestuderen. 
Accountants moeten de slag maken 
naar continuous monitoring. Oftewel, 
altijd alert zijn op de data van je klan-
ten en daar de informatie uithalen 
waarmee je daadwerkelijk proactief je 
diensten kunt aanbieden.
Wilco Kraaij vat dat kernachtig samen: 
‘In dit tijdperk kan een computer 
100.000 keer sneller en beter digitale 
data analyseren dan dat een mens dat 
kan. Die twist moeten wij als branche 
gaan maken.’ Louis van Garderen, de ac-
countant in het gezelschap: ‘Hoe je het 
ook wendt of keert: vormen van conti-
nuous monitoring komen eraan, we 
hoeven ze alleen nog maar toe te gaan 
passen!’ An

Louis van Garderen: ‘Ook 
de jonkies hebben last van 

tunnelvisie!’
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